



SOPRANO 女高音

Louise KWONG 鄺勵齡

Louise Kwong's musical achievements are recognised by the HKSAR government by being awarded as one of the Ten Outstanding Young Persons Award in 2019 and the Young Artist Award in 2014 by the Hong Kong Arts Development Council.

Internationally, Louise Kwong has debuted at the Rome Opera House as Mimì in *La Bohème* and at the Caracalla as Micaëla in *Carmen* at Caracalla Rome in 2018. She has performed in different opera houses in the world namely the Concertgebouw of Amsterdam, Graz Opera House of Austria. In 2017, she debuted at the National Centre of Performing Arts in Beijing as the role of Rita in opera *The Dawn Here is Quiet*.

As a lyric soprano, her performed roles include Cio-cio-san in *Madame Butterfly*, Mimì in *La Bohème*, Micaëla in *Carmen*, Liù in *Turandot*, Santuzza in *Cavalleria Rusticana*, La Contessa in *Le Nozze di Figaro* and Fiordiligi in *Così fan tutte*.

Kwong is the prize winner of numerous international competitions, namely the 2nd prize, Audience prize and the Best Soprano prize in the 18th International Singing Competition Ferruccio Tagliavini in Austria, 1st prize in the Singing Competition Salice d'Oro 2015 in Italy; 1st prize in the Singing Competition Città di Iseo 2015 in Italy; and 2nd prize in the 7th International Singing Competition Bell'arte in Belgium.

鄺氏在音樂上的成就廣受肯定，先於二〇一四年獲香港藝術發展局頒授年度藝術新秀獎（音樂），後於二〇一九年獲選為香港十大傑青。

踏上國際舞台的鄺氏，在二〇一八於義大利羅馬歌劇院出演《波西米亞人》的咪咪一角，後再於羅馬卡拉卡拉出演《卡門》中米凱拉一角，她的足跡遍佈歐洲不同的歌劇院，包括阿姆斯特丹音樂廳，奧地利格拉茨歌劇院等。於二〇一七年，鄺氏於北京國家大劇院出演《這裏的黎明靜悄悄》中麗達一角，廣受好評。

鄺氏曾出演的劇目眾多，其中包括《蝴蝶夫人》的秋秋桑、《陋室明娟》中的咪咪，《卡門》的米卡耶拉、《杜蘭朵》的柳兒、《鄉村騎士》中的薩陶莎、《費加羅的婚禮》中的伯爵夫人、《女人心》的費奧迪麗姬等。

鄺氏曾獲多個國際歌唱獎項，包括：奧地利第十八屆泰利亞雲尼國際聲樂比賽第二名、觀眾獎及最佳女高音獎；意大利柳金國際聲樂比賽第一名、以賽奧國際聲樂比賽第一名；以及比利時第七屆美藝國際聲樂比賽第二名。